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Valmistelija:   

Nuorisovaltuuston ohjaaja Antti Leminen, puh. 020 615 6048, 
antti.leminen(at)kouvola.fi 

Liikunta- ja kulttuurilautakunta 15.04.2025 § 34: 

Yhteenveto ja tausta 

Kouvolan pääkirjaston hankesuunnitelmien suuntaviivojen 
hyväksyminen ja hankkeen eteenpäin vieminen hankesuunnitelma 
vaiheeseen. Uuteen kirjastoon tulee kirjaston lisäksi uusia toimijoita; 
nuorisopalvelu Nupatalolta ja yhteisötilat Porukkatalolta. 

Hallintosäännön 23 §:n mukaan Lautakunta päättää vastuualueellaan 
investointihankkeiden tarveselvityksistä sekä hanke- ja 
toteutussuunnitelmista. 

Nuorisopalveluiden (Nupa-talo) osalta vuokrasopimus on toistaiseksi 
voimassa, ellei sitä irtisanota 31.12.2027 mennessä päättymään 
31.12.2028. Vuokrasopimuksen irtisanomisaika on 12 
kuukautta.  Nupatalossa sijaitseva Ohjaamo (työllistämispalvelu) ei siirry 
kirjastoon eikä työpaja toiminnot. Nupatalon etäisyys on kirjastoon alle 
200 m. 

Hankesuunnittelu täsmentyy 2025 syksyllä. Hankesuunnittelun 
hyväksynnän jälkeen; suunnittelu, kirjaston siirtyminen väistötiloihin, 
kirjaston sisäpuolinen purku, rakenteiden kuntotarkastus ja keilaus, 
urakoitsijakilpailutus ja -valinnat 2026, rakentaminen 2027-2028, 
kalustaminen, muutot ja käyttöönotto. Tämän hetkisen arvioin mukaan 
vuonna 2028 kirjasto olisi käytettävissä. Tarkempi aikataulu tullaan 
esittämään hankesuunnitteluvaiheessa. 

Nuorisotila keskustaan on aikanaan lähtenyt Kouvolan 
nuorisovaltuuston aloitteesta. Kouvolan keskustassa sijaitsevassa 
NuortenPaikassa toimii Ohjaamo ja monitoimitila, jossa järjestetään 
tapahtumia ja toimintaa. Saman katon alta löytyvät myös 
erityisnuorisotyön, etsivän nuorisotyön, kulttuurisen nuorisotyön palvelut 
ja nuorisopalveluiden hallinto. 

Puheenjohtajan ehdotus:  

Käydään keskustelua mahdollisesta siirtymisestä kirjaston tiloihin.  



Nuorisovaltuuston päätös: 

Nuorisovaltuusto Kävi keskustelua aiheesta. Helmi Nippula toi esille, 
että olisiko nuorten tilat ikään kuin piilossa kirjaston alakerrassa, jos 
siirtyminen tapahtuu. Mena Suwal pohti tapahtumien järjestämisen 
vaikeutta kirjastossa ja ohjaamon saavutettavuutta.  

Pohdittiin kirjaston soveltuvuutta nuorten tiloiksi. Einar Vahla toi esille 
nuorten tilojen mahdolliset piilossa olemisen kirjastossa aikaisempaan 
verrattuna. Sinishash Nio sanoi hiljaisen kirjaston ja äänekkäiden 
nuorten yhdistämisen vaikeuksista kuten äänieristyksistä.  

Ronja Villikka toi esille, kuinka kirjastossa pelkän nuorisotilatoiminnan 
saisi varmaan toimimaan, mutta pitäisi varmaan karsia ja miettiä 
esimerkiksi musiikkiesityksien yms. pitoa. Kirjastolla ei tiloja voitaisi 
käyttää samalla tavalla kuin nykyisellään NuortenPaikassa.  
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